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Møde i Boligudvalget 

Tidspunkt: mandag den 2. oktober 2023 kl. 13.00-15.00 

Sted: Københavns Rådhus, Udvalgsværelse B, 2. sal 

Deltagere 
Lone Skov Valentin Al Awssi (formand), Elin Johansson (næstformand), Annette 
Thernøe, Arne Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, Eleonora Lewandowski, Hanne Simonsen, 
Jesper Balle, Kirsten Nissen, Merete Råschou og Peder Blom. 
 
REFERAT 

Ad. 1. Valg af dirigent. 
Merete Råschou blev valgt som dirigent.  

Ad. 2. Godkendelse af dagsorden. 
Dagsorden blev godkendt. 

Ad. 3. Godkendelse af referat. 
Referat fra sidste møde blev godkendt. 

Ad. 4. Orientering fra politiske udvalg 
Udvalget drøftede relevante sager fra det seneste møde i de politiske udvalg. 

På udvalgsmødet i Sundheds- og Omsorgsudvalget den 21. september var der under 
”evt.” et notat, der omhandler stigninger på el og varme på de ikke-moderniserede 
plejehjem som følge af stigende energipriser. Notatet blev drøftet i boligudvalget. 

Ad. 5. Forslag til fremlæggelse i Borgerrepræsentationen. 
Udvalget blev enige om, at udvalgsmedlemmerne til næste gang skal have 
overvejet/beskrevet følgende: 

1. problemstillingerne vedrørende boliger til ældre  
2. krav til boliger til ældre 

Ovenstående omhandler alle boliger til ældre, både private og almene boliger. 
 
Udvalget efterspørger en præcisering af teksten i hvidbogen ifm. kommuneplansstrategi 
2024. Formanden sender tekststykket til sekretariatet.  
 
Ad.6. Budget 2024. 
Udvalgsmedlem Annette Thørnøe fortalte om projektgruppen for biologisk lys på 
plejehjem. Tre plejehjem har ifm. budgettet fået midler til biologisk lys.  
Udvalget vil gerne se et plejehjem, der har biologisk lys. Sekretariatet undersøger 
muligheden for et besøg til næste møde i Boligudvalget.  
 
Ad. 7. Boligudvalgets temaoplæg til møde i Ældrerådet den 25. oktober 
Der er ved at blive lagt sidste hånd på oplægget. 
Følgende mærkesager vil blive nævnt ifm. oplægget: 

1. Plejehjem på Christianshavn 
2. Seniorbofællesskaber 
3. Arbejde for et varieret udbud af boliger til ældre samt strategi for boliger til ældre.  
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Ad. 8. Sundparkens Tryghedsboliger  
Punktet blev udskudt til næste møde 
 
Ad. 9. Punkter til næste møde. 
Mærkesag, der skal behandles i BR  
Opfølgning på temadag om fremtidens boliger. 
Sundparkens tryghedsboliger. 
Evaluering af temaoplæg på Ældrerådets møde den 25. oktober. 
 
Ad. 10. Eventuelt. 
Udvalget spurgte til, om Almenboligaftalen kommer i høring i Ældrerådet. Sekretariatet 
undersøger og vender tilbage med et svar.  
 
Sekretariatet har efterfølgende talt med Afdeling for Bolig og Modernisering, som 
oplyser, at der ikke kommer til at være en høring af aftalen.  
 
Information om deltagelse i arrangement den 10. oktober i Vasbygade ”Generationernes 
fællesskaber”. 
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